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@itelji Zaluga peticijom zahtevaju zatvaranje deponije u Stanjevinama

Rok do Nove 
godine ili blokada

Prijepolje - Predstavnici gra|ana ko-
ji ̀ ive u Zalugu, u prisustvu brojnih ka-
mera, predali su u pisarnicu Op{tinske
uprave zahtev sa skoro 500 potpisa, ko-
jim se tra`i zatvaranje divlje deponije u
Stanjevinama. Namera je, kako se na-
vodi, da se uka`e na nepodno{ljivo sta-
nje koje je do skora bilo i podno{ljivo
jer je JKP „Lim“ iole odr`avalo deponi-
ju, ali od letos je brdo sme}a naraslo ne-
koliko metara i zbog obru{avanja u Lim

preti da vodotok pomeri i ugrozi plod-
no zemlji{te i doma}instva u Zalugu.
Od vlasti ultimativno tra`e da do kraja
godine zatvori Stanjevine ili }e organi-
zovano blokirati prilaz deponiji. 

Po{to predsednik op{tine nije u Pri-
jepolju, zamenik predsednika op{tine
Stanko Kijanovi} bio je spreman da pri-
mi i saslu{a predstavnike gra|ana ali
oni, kako su izjavili, nisu imali potrebu
da razgovaraju sa njim. Kijanovi} je za

Polimlje kazao da je obave{ten da su u
pisarnici predstavnici gra|ana Zaluga i
da je imao nameru da ih saslu{a i da ih
informi{e da op{tina preduzima sve ak-
tivnosti u saradnji sa resornim mini-
starstvom kako bi se utvrdila dinamika
svih zakonskih radnji i ovaj ozbiljan vi-
{edecenijski problem re{io. Brzina re{a-
vanja ne zavisi samo od lokalne samou-
prave, poru~io je Kijanovi}. I. H. D.
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Naraslo brdo sme}a:
Stanjevina ovih dana 

Novi Pazar - Politi~ka retorika u
Novom Pazaru, u poslednje vreme,
podse}a na onu predizbornu, a
glavni akteri su velike bo{nja~ke
stranke. Poslednjih meseci se spe-
kuli{e da dolazi do novog pribli`a-
vanja, nekada dve najve}a politi~ka
rivala, Stranke demokratske akcije
Sand`aka (SDA) i Sand`a~ke demo-
kratske partije (SDP), koja je sto`er
lokalne vlasti od 2008. godine u No-
vom Pazaru. Sve se vi{e govori da }e
ove dve partije formirati zajedni~ku
vlast u sand`a~kim gradovima. Zva-
ni~nih potvrda iz SDA i SDP nema
osim {turih obja{njenja „da imaju
obavezu da uspostave intenzivnu
saradnju u interesu svih gra|ana Sr-
bije, a prvenstveno Bo{njaka“.

Da se vode razgovori o formira-
nju vlasti u gradovima u Sand`aku,
u vi{e navrata prethodnih dana,
govorio je osniva~ SDP i potpred-

sednik Vlade Srbije Rasim Ljaji}
jer }e to zna~iti „stabilnost u San-
d`aku i iza toga stoji 85 odsto bo-
{nja~ke populacije“. Na ove speku-
lacije, na konferenciji za novinare,
osvrnuo se i predsednik Stranke za
Sand`ak (SZS) Fevzija Muri}, ~ija
stranka je koalicioni partner SDP u
ovom gradu.

- SZS nije uklju~ena u te prego-
vore, ali zbog nekih pitanja bilo bi
dobro da Bo{njaci postignu kon-
senzus, jer na ovaj na~in Srbija za-
ostaje za Evropom i svetom, a mi
zaostajemo za Srbijom, ostajemo
slepo crevo u ovoj dr`avi. Prolazak
auto-puta preko Pe{teri je budu}-
nost Sand`aka i cele jugozapadne
Srbije, a ako nam to uskrate, svi
Bo{njaci treba da iza|u na ulice i
otka`u gra|ansku poslu{nost, na-
glasio je Muri}. S. N.

Strana III

Politi~ki trenutak u Novom Pazaru

Sprema li se 
nova koalicija?
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Ovaj prilog sufinansira
op{tina PribojPRIBOJ DANAS

Priboj - Prethodna dva petka, a pe-
tak je u Priboju pazarni dan, zelena pi-
jaca u novom delu grada bila je zatvo-
rena, a poljoprivrednici su bili prinu-
|eni da svoje proizvode prodaju bu-
kvalno na ulici.

Zatvaranje pija~nog dela prostora u
novom delu grada, najavilo je nekoli-
ko dana ranije preduze}e „Daris plus“
koje tim prostorom upravlja, a kako se
navodi u saop{tenju , kojim su se oni
obratili svojim korisnicima, razlog za-
tvaranja je nelojalna konkurencija, ko-

ja se, kako ka`u, manifestuje otvara-
njem mini pijaca {irom grada, za koje
niko nije odgovoran i niko njima ne
upravlja. Kako su nam rekli u ovom
preduze}u obra}ali su se  lokalnoj sa-
moupravi sa predlogom da ona zakupi
pijacu ili na|e neko drugo re{enje. Ka-
ko saznajemo, postoje obe}anja lokal-
ne samouprave, ali re{enje jo{ nije na-
|eno. Jedino {to se moglo primetiti da
je poslednjih desetak dana poja~an rad
inspekcija koje su sklanjale prodavce
sa ulice. S. B. 

Prijepolje - Predstavnici
gra|ana koji ̀ ive u Zalugu, u
prisustvu brojnih kamera,
predali su u pisarnicu Op-
{tinske uprave zahtev sa sko-
ro 500 potpisa, kojim se tra`i
zatvaranje divlje deponije u
Stanjevinama. Namera je,
kako se navodi, da se uka`e
na nepodno{ljivo stanje koje
je do skora bilo i podno{ljivo
jer je JKP „Lim“ iole odr`ava-
lo deponiju, ali od letos je br-
do sme}a naraslo nekoliko
metara i zbog obru{avanja u
Lim preti da vodotok pome-
ri i ugrozi plodno zemlji{te i
doma}instva u Zalugu. Od
vlasti ultimativno tra`e da do kraja go-
dine zatvori Stanjevine ili }e organizo-
vano blokirati prilaz deponiji. 

Po{to predsednik op{tine nije u Pri-
jepolju, zamenik predsednika op{tine
Stanko Kijanovi} bio je spreman da
primi i saslu{a predstavnike gra|ana ali
oni, kako su izjavili, nisu imali potrebu
da razgovaraju sa njim. Kijanovi} je za
Polimlje kazao da je obave{ten da su u
pisarnici predstavnici gra|ana Zaluga i
da je imao nameru da ih saslu{a i da ih
informi{e da op{tina preduzima sve
aktivnosti u saradnji sa resornim mini-
starstvom kako bi se utvrdila dinamika
svih zakonskih radnji i ovaj ozbiljan vi-
{edecenijski problem re{io. Brzina re-
{avanja ne zavisi samo od lokalne sa-
mouprave, poru~io je Kijanovi}. 

- Potpuno razumem gra|ane Zalu-
ga ali mislim da je u ovom trenutku

problem ispolitizovan, a on je i bez to-
ga suvi{e ozbiljan i zahteva re{avanje.
To su poku{avale da u~ine i prethodne
vlasti i to godinama ali ni jedna nije
uspela i to u poslednjih pola veka od
kada se tamo, sa kratkim pauzama, de-
ponuje sme}e, rekao je on. Kijanovi}
podse}a da je na sednici Skup{tine op-
{tine usvojena odluka kojom je odre-
|ena privremena lokacija za transfer

stanicu. - Predsednik op{tine Drago-
ljub Zindovi} je li~no odneo svu doku-
mentaciju i o~ekujemo da stigne zva-
ni~no mi{ljenje ministarstva, a u me-
|uvremenu su predstavnici jedne slo-
vena~ke firme obi{li Strugove i izrazili
povoljno mi{ljenje o ovoj privremenoj
lokaciji. Konkurisali smo i za sredstva
kod Vlade Slovenije. Da li }e odobriti
donaciju vrednu milion evra za ovu
namenu, zna}emo upravo do kraja go-
dine do kada je predvi|ena raspodela
sredstava na osnovu konkursa koji je
raspisala Vlada Republike Slovenije, a
cilj je pobolj{anje ekolo{kih uslova i za-
{tita ̀ ivotne sredine u skladu sa evrop-
skim standardima, a jedan od njih
predvi|a upravio izgradnju transfer
stanice za odlaganje sme}a i selektira-
nje otpada, rekao je Stanko Kijanovi}.

I. Had`agi} Durakovi}

Priboj - Odlukom usvojenom na {e-
stoj sednici Skup{tine op{tine Priboj,
odr`anoj u sredu, prestalo je da posto-
ji javno preduze}e Direkcija za izgrad-
nju Priboja, a osnovano je novo - Javno
preduze}e za ure|enje gra|evinskog
zemlji{ta i razvoj Priboja. Ovakva od-
luka uslovljena je izmenama Zakona o
bud`etskom sistemu.

Kako pi{e u odluci , novoformirano
javno preduze}e osniva se radi pru`a-
nja komunalnih usluga i vr{enja ko-

munalnih delatnosti odr`avanja ulica
i puteva, obezbe|ivanja javnog osve-
tljenja, kao i za upotrebu, unapre|iva-
nje i za{titu gra|evinskog zemlji{ta i
upravljanje javnim parkirali{tima.
„Ovakvom odlukom, prakti~no je izvr-
{ena reorganizacija Direkcija za iz-
gradnju Priboja, a ne njena likvidacija
, kao {to se to desilo u pojedinim op{ti-
nama“, rekao je, obrazla`u}i predlog
odluke, zamenik predsednika op{tine
Sa{a Vasili} i dodao da novoformirano
preduze}e ne}e vi{e biti indirektni ko-

risnik  lokalnog bud`eta , ve} }e imati
priliku da samostalno ostvaruje dobit.

Ve}ina zaposlenih iz Direkcije na-
stavi}e da radi u novoformiranom
preduze}u. Za sprovo|enja ove odlu-
ke moralo je da do|e do rebalansa bu-
d`eta. O tome je doneta odluka u okvi-
ru prve ta~ke dnevnog reda istog zase-
danja lokalne Skup{tine, na ~ijem je
dnevnom redu bilo jo{: Predlog Odlu-
ke o uskla|ivanju poslovanja JKP
‘’Usluga’’ Priboj sa Zakonom o javnim

preduze}ima; Predlog Odluke o uskla-
|ivanju poslovanja JP ‘’Toplana Pri-
boj’’ Priboj sa Zakonom o javnim
preduze}ima; Predlog Odluke o izme-
ni i dopuni Odluke o lokalnim komu-
nalnim taksama na teritoriji op{tine
Priboj;Predlog Odluke o odre|ivanju
nadle`nog organa za sprovo|enje po-
stupka davanja u zakup poljoprivred-
nog zemlji{ta u dr`avnoj svojini u
2016. godini. Sve predlo`ene odluke su
donete ve}om glasova pribojskih od-
bornika. S. B.

Pljevlja - U Pljevljima je ju~e sve~ano
obilje`ena 75. godi{njica Pljevaljske bit-
ke. Partizani su 1. decembra 1941. godi-
ne napali grad koji je bio pod okupaci-
jom italijanskih snaga. U borbama je
ubijeno i ranjeno 252 italijanskih vojni-
ka, zarobljena su 84 vojnika i ~etiri ofici-
ra, ali Pljevlja nisu oslobo|ena. Partizan-
ske snage imale su 218 mrtvih i 269 ra-
njenih boraca. Ovo je jedna od najva`ni-

jih bitaka Drugog svjetskog rata na tlu
Crne Gore, a na Stra`ici, gdje se nalazi
spomenik posve}en Pljevaljskoj bici, 29.
novembra su se okupili predstavnici or-
ganizatora obilje`avanja godi{njice.
Predstavnici SUBNOR-a saop{tili su da
iz protesta ne}e prisustvovati polaganju
vijenaca. Oni su nezadovoljni time {to je
sa spomenika na Stra ìci skinuta troboj-
ka sa petokrakom. „Zastavu je prema

na{im saznanjima, skinuo izvjesni va-
trogasac po nare|enju svog V. D. ko-
mandira Slu`be za{tite i spa{avanja op-
{tine Pljevlja. Ime nalogodavca nijesmo
saznali. Savez boraca i veliki broj gra|a-
na zahtijeva od organa vlasti Op{tine da
se na jarbol kod spomenika na Stra`ici,
uporedo sa dr`avnom zastavom vijori i
trobojka sa petokrakom jer joj je tamo i
mjesto“, saop{tava SUBNOR. J. D. 

@itelji Zaluga peticijom zahtevaju zatvaranje deponije u Stanjevinama

Rok do Nove godine ili blokada

Nepodno{ljivo stanje:
Potpisnici i peticija

Reorganizovano javno preduze}e:
Odbornici pribojske SO 

USVOJEN REBALANS BUD@ETA
Tutin - Odbornici Skup{tine op{tine Tu-

tin usvojili su rebalans bud`eta za 2016.
godinu koji }e iznositi 1.156.000.000 dina-
ra, {to je za 65 miliona dinara vi{e u odno-
su na pro{li rebalans. „I ovaj drugi rebalans
za ovu godinu zadr`ao je investicioni ka-
rakter  jer je  oko 40 odsto bud`eta predvi-
|eno za finansiranje investicionih projeka-
ta“, rekao je na~elnik odeljenja za bud`et i
finansije Nihad Gusinac  radiju Sto plus Gu-

sinac. Na skup{tini je, izme|u ostalih, usvo-
jen i Akcioni plan za unapredjenje polo`aja
migranata u naredne ~etiri godine.

FILIJALA U PETNJICI
Petnjica - U Petnjici je otvorena filija-

la Fonda za zdravstveno osiguranje, ~ime
su stvoreni uslovi za bolje usluge osigura-
nja i ostvarivanja prava gra|ana tog pod-
ru~ja. Kako je saop{teno iz Fonda, otvara-
njem filijale je stanovnicima petnji~kog i

bihorskog kraja skra}en put i pojednosta-
vljena procedura, jer su do sada morali da
putuju od 15 do 45 kilometara da bi ovjeri-
li zdravstvenu knji`icu, predali potrebnu
dokumentaciju za odlazak na konzilijarne
preglede u Klini~ki centar Crne Gore ili na
zahtjevne specijalisti~ke preglede van dr-
`ave. Direktor Fonda Sead ̂ irgi}, poru~io je
da je otvaranje filijale u Petnjici konkretan
primjer brige Fonda i Vlade za sve gra|ane
jedne od najmla|ih op{tina u dr`avi.U

 D
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Obilje`avanje 75      godina od ~uvene
Pljevaljske bitke

Ukinuta direkcija, 
osnovano novo preduze}e

Priboj ostao 
bez zelene pijace
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Ovaj prilog sufinansira grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS

Novi Pazar - Dogradnja na zgradi Fa-
kulteta za islamske studije (FIS), u cen-
tru Novog Pazara, ulazi u zavr{nu fazu, a
tenzije podignute zbog tih radova u tre-
}i mesec. Zvani~ni investitor, Islamska
zajednica (IZ) u Srbiji, ostaje pri svojoj
odluci da objekat gradi na svome i da joj
zbog toga ne mo`e niko ni{ta. Lokalna
samouprava i dalje dokazuje da je grad-
nja nelegalna, da je skoro hiljadu kva-
dratnih metara sagra|eno na gradskom
gra|evinskom zemlji{tu i tra`i pomo}
nadle`nih dr`avnih institucija. Svako-
dnevne medijske optu`be i prozivke
mora}e da se dokazuju na sudu. Narod-
ni poslanik Muamer Zukorli}, kojeg u
ovom gradu smatraju glavnim krivcem

za nelegalnu nadogradnju zgrade FIS, u
mnogobrojnim nastupima optu`uje ~el-
nike gradske uprave i gradona~elnika za
korupciju i reketiranje. Gradska uprava
je na to odgovorila upu}ivanjem zahteva
Vi{em tu`ila{tvu u ovom gradu da sa-
slu{a Zukorli}a i da im on ka`e ko su
gradski funkcioneri koji uzimaju reket
za izdavanje gra|evinskih dozvola.
Pravdu na sudu re{io je da potra`i i no-
vopazarski gradona~elnik Nihat Bi{e-
vac, koji je podneo privatnu krivi~nu
prijavu protiv narodnog poslanika Zu-
korli}a zbog uvrede ~asti.

- Ovo je mali grad i sve se zna, {ta ko
i koliko ima, kako je stekao. Zato mi
gradski funkcioneri nudimo sa Zukorli-

}em zamenimo imovinu, ali ne onu ko-
ju je prijavio. Prijavio je da ovde ima sa-
mo stan. Zbog bezakonja srozava se
imid  ̀grada i preti da se uru{i sve dobro
{to smo uradili poslednjih godina, na-
gla{ava Bi{evac i dodaje da se sa ovom
nelegalnom gradnjom otvara novi pro-
blem, a to je sudbina vlasnika kioska ko-
ji su se na{li pod kupolama ove gra|evi-
ne. Novopazarski gradona~elnik ka`e da
se u sklopu nadogra|enog dela FIS na-
{lo 11 lokala ~iji vlasnici imaju zaklju~e-
ne ugovore sa lokalnom samoupravom
o zakupu zemlji{ta. Ugovori isti~u ove
godine i investitor FIS sada zahteva da
se zakupnina, ubudu}e, pla}a njima.

S. Novosel

Novi Pazar - Posle devet meseci po-
pisa na teritoriji Novog Pazara eviden-
tirano je 16.453 objekata sagra|enih
bez urbanisti~ke i gra|evinske doku-
mentacije. U Gradskom odeljenju za
urbanizam ka`u da je ovoj slu`bi stiglo
14.686 zahteva za legalizaciju nelegal-
no izgra|enih objekata, a da su grad-
ske komisije od februara do 27. no-
vembra popisale jo{ 1.585.

Za ovaj veoma va`an posao, terito-
rija grada bila je podeljena na 68 zona,
a obavljali su ga gra|evinski inspekto-
ri, ~lanovi pomo}nog tela i specijalno
formirana komisija od 17 ~lanova. S
obzirom da ni druge lokalne samou-
prave nisu uspele da na svojim teritori-
jama popi{u sve nelegalno izgra|ene
objekte, o~ekuje se zvani~no obave{te-
nje nadle`nog ministarstva da rok bu-
de produ`en, ali i poja~ane komisije za

popis objekata. Prema procenama Mi-
nistarstva gra|evinarstva, saobra}aja i
infrastrukture u Srbiji ima skoro 1,6
miliona nelegalno izgra|enih objeka-
ta, 85 odsto su stambeni objekti. 

Novi Pazar je po broju takvih gra-
|evina pri vrhu republi~ke lestvice.
Nelegalna gradnja bila je karakteri-
sti~na za prigradska naselja. Sva pri-
gradska naselja na novopazarskoj te-
ritoriji nastala je nelegalnom izgrad-
njom i to je dodatno opteretilo komu-
nalnu infrastrukturu koja nije mogla
da prati naglo {irenje grada. U tim na-
seljima ulice nemaju propisanu {irinu,
problemati~ne su vodovodna i kanali-
zaciona mre`a. Na izgradnju objekata
bez dokumentacije nije ostalo imuno
ni gradsko jezgro, koje je karakteri-
sti~no po izgradnji stambeno-poslov-
nih objekata. S. N. 

Novi Pazar - Politi~ka retorika u No-
vom Pazaru, u poslednje vreme, pod-
se}a na onu predizbornu, a glavni ak-
teri su velike bo{nja~ke stranke. Po-
slednjih meseci se spekuli{e da dolazi
do novog pribli`avanja, nekada dve
najve}a politi~ka rivala, Stranke
demokratske akcije San-
d`aka (SDA) i San-
d`a~ke demokrat-
ske partije (SDP),
koja je sto`er lo-
kalne vlasti od
2008. godine u
Novom Pazaru.
Sve se vi{e go-
vori da }e ove
dve partije formi-
rati zajedni~ku
vlast u sand`a~kim
gradovima. Zvani~nih
potvrda iz SDA i SDP nema
osim {turih obja{njenja „da imaju oba-
vezu da uspostave intenzivnu saradnju
u interesu svih gra|ana Srbije, a pr-
venstveno Bo{njaka“.

Da se vode razgovori o formiranju
vlasti u gradovima u Sand`aku, u vi{e
navrata prethodnih dana, govorio je
osniva~ SDP i potpredsednik Vlade Sr-
bije Rasim Ljaji} jer }e to zna~iti „sta-
bilnost u Sand`aku i iza toga stoji 85
odsto bo{nja~ke populacije“. Na ove
spekulacije, na konferenciji za novina-
re, osvrnuo se i predsednik Stranke za
Sand`ak (SZS) Fevzija Muri}, ~ija
stranka je koalicioni partner SDP u
ovom gradu.

- SZS nije uklju~ena u te pregovore,
ali zbog nekih pitanja bilo bi dobro da
Bo{njaci postignu konsenzus, jer na
ovaj na~in Srbija zaostaje za Evropom
i svetom, a mi zaostajemo za Srbijom,
ostajemo slepo crevo u ovoj dr`avi.
Prolazak autoputa preko Pe{teri je bu-
du}nost Sand`aka i cele jugozapadne
Srbije, a ako nam to uskrate svi Bo-

{njaci treba da iza|u na ulice i otka`u
gra|ansku poslu{nost, naglasio je Mu-
ri} i dodao da se pregovori izme|u
SDA i SDP odnose na sve sand`a~ke
op{tine. „Mi }emo podr`ati tu koalici-
ju ukoliko do|e do promene vlasti i u

Prijepolju, odnosno ako Bo{nja-
ci tamo postanu aktivni i

primarni ~lanovi vlasti,
a u suprotnom }e-

mo biti protiv.
Sramota je {ta su
Bo{njaci tamo
dozvolili, BDZS
i SDA Sand`aka
su formirale
vlast sa SNS  koji

je dobio sva ruko-
vode}a mesta, a Bo-

{njaci su samo prive-
sci“, dodao je on. 

Lider SZS ocenio je i aktu-
elnu situaciju u Novom Pazaru. Re-
kao je da je „nakon mirnog i stabilnog
perioda, politi~ko delovanje biv{eg
muftije Muamera Zukorli}a dovelo
do ponovnog rasta tenzija i destabili-
zacije ovog prostora, koji svoju reto-
riku politi~ara prenosi i na d`amije“. I
premijer Aleksandar Vu~i} morao je
da se opredeli, ali na`alost pogre{no
se opredeljuje. Najgore od svega je {to
je i sam premijer izjavio da je ovo ne-
stabilno podru~je“, naglasio je Muri}
i kritikovao zloupotrebu islama u po-
liti~ke svrhe od strane uposlenika
Islamske zajednice (IZ) u Srbiji, a to
se videlo i ~ulo na poslednjoj d`umi,
„na hutbi su se mogle ~uti re~i kojima
se poziva narod na podele i sukobe“.
On je optu`io IZ u Srbiji da kontinui-
rano du`e igra igru sli~nu ISIL-ovoj,
da zloupotrebljava i krivotvori veru,
da se igra ose}anjima vernika, a sve sa
ciljem da vernike grupi{e da se bore
za interese pojedinca.

S. Novosel 

Novi Pazar - Bo{nja~ko nacionalno
ve}e (BNV) ponovo je pozvalo nadle-
`ne dr`avne organe da „hitno i bez od-
laganja“ usaglase nacionalnu struktu-
ru u sudovima i tu`ila{tvima u Sand`a-
ku sa nacionalnom strukturom sta-
novni{tva i da se sa funkcije predsed-
nika Osnovnog suda u Novom Pazaru
i sa mesta sudije razre{i \or|e Gojgi}.

BNV, u saop{tenju, podse}a da je u
septembru zatra`ilo od Visokog save-
ta sudstva (VSS), predsednice Skup{ti-
ne Srbije, ministarke pravde i nadle-
`nih skup{tinskih odbora da predlog o
izboru sudija u novopazarskim sudo-
vima poni{ti i povu~e iz skup{tinske
procedure i da je kraje oktobra podne-

lo zahtev VSS, ministarki pravde i
predsedniku skup{tinskog odbora za
pravosu|e, dr`avnu upravu i lokalnu
samoupravu za Gojgi}evo razre{enje.
„Niko od navedenih dr`avnih organa
nije odgovorio na zahteve BNV. BNV
poziva nadle`ne dr`avne organe da
hitno i bez odlaganja usaglase nacio-
nalnu strukturu sudija i tu`ioca u San-
d`aku sa nacionalnom strukturom sta-
novni{tva i razre{e \or|a Gojgi}a sa
svih funkcija i du`nosti koje obavlja u
pravosu|u u Novom Pazaru“, navede-
no je u saop{tenju, a neispunjavanje
zahteva „mo`e proizvesti posledice sa
ne`eljenim afektima“.

BNV je saop{tilo da nije zadovoljno

ni Akcionim planom za ostvarivanje
prava nacionalnih manjina i nastoja}e
da se on izmeni. Potpredsednik BNV
zadu`en za saradnju sa dr`avnim or-
ganima i lokalnim samoupravama
Muhedin Fijuljanin smatra da Repu-
bli~ki savet za nacionalne manjine tre-
ba da bude aktivan u~esnik svih de{a-
vanja kada su u pitanju manjinske na-
cionalne zajednice. Fijuljanin isti~e da
je Koordinacija nacionalnih saveta na-
cionalnih manjina uputila zahteve Vla-
di Srbije i drugim nadle`nim dr`av-
nim organima da obezbedi dodatna
sredstva za sprovo|enje Akcionog pla-
na „tamo gde su nacionalni saveti na-
vedeni kao nosioci aktivnosti“. S. N. 

Beograd, Novi Pazar - Razvojni program Evropski PRO-
GRES izdvojio je 207.961 evra za realizaciju projekata u poljo-
privredi. Ta sredstva dobi}e pet poljoprivrednih udru`enja i
dve poljoprivredne zadruge iz op{tina jugoisto~ne i jugoza-
padne Srbije. Me|u ovim projektima na{la su se i dva iz No-
vog Pazara, za ~iju realizaciju je donator opredelio 75.000 evra.
Udru`enje „Pe{ter food“ dobilo je 39.700 evra za kupovinu
opreme za obradu mleka. Udru`enje ima 15 ~lanova i u reali-
zaciji ovog projekta u~estvuje sa svojih 4.400 evra. Me|uop-
{tinsko udru`enje poljoprivrednih proizvo|a~a mo`e da ra-
~una na 36.005 evra za nabavku poljoprivredne mehanizaci-
je za proizvodnju sto~ne hrane.. Udru`enje  u projektu u~e-
stvuje sa sopstvenih 9.284 evra.  

- Sa novim traktorskim priklju~cima podi}i }emo kva-
litet i brzinu pripreme sto~ne hrane, jer }emo sa kosa~ica-
ma pet puta br`e da kosimo ve}e povr{ine zemlje. Uz no-
vu mehanizaciju kvalitetnije }emo pripremati zemlji{te
za setvu, a posebno je va`no {to se na ovaj na~in podsti~e
saradnja me|u poljoprivrednicima koji }e zajedni~ki da
koriste ma{ine, nagla{ava direktor Me|uop{tinske unije
poljoprivrednih udru`enja Ismet Sajtari}. Ova asocijaci-
ja ima 37 udru`enja iz Novog Pazara, Tutina i Sjenice sa
ukupno 334 poljoprivrednih gazdinstava. Razvojni pro-
gram Evropski PROGRES finansiraju Evropska unija i
Vlada [vajcarske i realizuje se u 34 op{tine jugoisto~ne i
jugozapadne Srbije. S. N. 

U Novom Pazaru evidentirana 
16.453 nelegalna objekta

Popis }e biti nastavljen

AKTUELNO

Politi~ki trenutak u Novom Pazaru

Na pomolu 
nova koalicija 

Spekuli{e 
se da dolazi do 

novog pribli`avanja
nekada dve 

najve}a politi~ka 
rivala - SDA i SDP

BNV nezadovoljno nacionalnom strukturom u pravosu|u i Akcionim planom za manjine

Mo`e do}i do ne`eljenih posledica

Evropski PROGRES podr`ava projekte u poljoprivredi

Poljoprivrednim udru`enjima 75.000 evra

Gradona~elnik Novog Pazara tu`io narodnog poslanika Muamera Zukorli}a

Ko su gradski reketa{i?
Zgrada FIS u
zavr{noj fazi
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KULTURA

Nova Varo{ - Oko 350 aktuelnih
naslova iz pera poznatih doma}ih
i stranih autora, predstavljenih na
ovogodi{njem Me|unarodnom
sajmu knjiga u Beogradu, nalazi
se na policama novovaro{ke bi-
blioteke „Jovan Tomi}“. Od dva-
desetak najtira`nijih izdava~kih
ku}a, mati~na Biblioteka nabavi-
la je knji`evna dela u vrednosti od
oko 170.000 dinara. 

U ovda{njoj knji`evnoj riznici
ovog puta opredelili su se za na-
slove koji zadovoljavaju kriteriju-
me {ire ~itala~ke publike, tako da
je knji`ni fond od oko 38.000 pri-
meraka, posebno oboga}en na-
slovima iz oblasti beletristike,
omiljenim me|u novovaro{kim
~itala{tvom, kao i knjigama za de-
cu i zavi~ajnih hroni~ara. 

Najmla|e }e obradovati vi{e
desetina novih knjiga i slikovnica
kupljenih od proverenih izdava~a
- „Kreativnog centra“, „P~elice“,
„Odiseja“, „Evro buka“, „Vulka-
na“... Beogradski Sajam je bio i
dobra prilika da se dopuni fond
sa popularnim strip izdanjima
(Garfild, [trumpfovi, Spajdermen
i drugi) koji postaju sve intere-
santniji i novovaro{kim tinejd`e-
rima, ali i ne{to starijim ~itaocima
koji su odrastali na stripovima. 

- Nabavili smo i nove knjige
Haruki Murakamija „Mu{karci
bez `ene“, „Hronika ptice navija-
lice“ i „I slon i{~eznu“, dela kult-
nog autora za mlade D@ona Gri-
na, kao i Nikolasa Sparksa, Ju
Nesbea, D`ejmsa Patersona, po-
pularnog Paula Koelja, Toni Par-
sonsa. Zanovili smo i knji`ni fond
nobelovaca - Svetlane Aleksijevi~
(„^ernobiljska molitva“), Daria
Foa („Papina k}i“), Orhana Pa-
muka („@ena crvene kose“), Boba
Dilana („Hronike“) - isti~e knji-
`ni~arka Radmila Bjeli}, i dodaje
da ni na ovoj sajamskoj manife-
staciji nije propu{tena prilika da
se biblioteka~ke police popune
novim izdanjima doma}ih i regi-
onalnih pisaca - Dejana Lu~i}a,

Vladimira Arsenijevi}a, Marice
Popovi}, Isidore Bjelice, Mirjane
\ur|evi}, Ivane Kuzmanovi},
Muharema Bazdulja, Ante Tomi-
}a, Renata Baleti}a, Veroslava
Ran~i}a...

U ovogodi{njoj nabavci sa be-
ogradskog Sajma, 51 po redu, iz-
dvajaju se i ~etiri naslova za zavi-
~ajno odeljenje - knjige o na{em

slavnom vojskovo|i „Vojvoda
Petar Bojovi} - znamenja slave i
~asti“ i „Vojvoda Petar Bojovi}“
(iz istoimene edicije), kao i Milo-
sava Obu}ine „Zavi~ajne pri~e“ i
„Bdenja“. Poklonici literature iz
oblasti psihologije obradova}e se
novim izdanjima edicije Popular-
ne psihologije, kao i dela autora
Ane Bu~evi} i Sini{e Ubovi}a.  U

Nova Varo{ - Nakon pedesetak
izvo|enja {irom zemlje i ino-
stranstva, hit predstavu „^ipka i
~okolada - balkanski seks i grad“
pre nekoliko dana imalo je prili-
ku da pogleda i novovaro{ko gle-
dali{te. Komad je nastao po istoi-
menom romanu autora Danijele
Radulovi}, Antilete @ivkovi} i
Stanka Holcera, koji je ujedno i
producent ovog humoristi~kog
scensko-muzi~kog performansa. 

U fokusu predstave su za
stvaraoce uvek inspirativni mu-
{ko-`enski odnosi, a u komi~noj
pri~i dve najbolje drugarice -
plavu{a ^upka (koju igra Anita
Petkovi}) i crnka po imenu ^ar-
na (lik tuma~i Svetlana Milenko-
vi}) razmenjuju svoja ̀ ivotna is-
kustva i razgovaraju o brojnim
problemima koji mu~e savreme-
ne `ene i mu{karce na Balkanu.
One vode razli~ite `ivote - prva
je sre}no udata i ima troje dece,
druga bez bra~nih obaveza i
ozbiljnije ljubavne veze, ali se sa-
vr{eno razumeju. Radnja je sme-
{tena u TV {ou pod nazivom
„Opu{teno“ i kao takva ima od-
li~nu interakciju sa publikom.
Lik zgodnog zavodnika Zverku u
komadu tuma~i Mikan Kozo-
mora, koji sa svojim briljantnim
koleginicama na sceni o`ivljava
razli~ite ljubavne situacije - od
sva|e, razmirica, preko pomire-
nja, do velike ljubavi i strasti.
Dodatni {mek predstavi daje i
zavodljiva „cajka“ (glumi je Na-
ta{a Jaramaz), koja ru{i sve

predrasude, a stigla je iz Dalma-
cije i kako to obi~no biva, sa pu-
no snova i bez dinara u d`epu.
Specijalni gost „Balkanskog sek-
sa i grada“ je na{ poznati gitari-
sta Sr|an Marjanovi}, a kuriozi-
tet je i to {to u muzi~kim sekven-
cama predstave u~estvuje i oper-
ska peva~ica Gabrijela Ubovi}.

I ba{ kao {to je ameri~ka seri-
ja „Seks i grad“ do`ivela plane-
tarnu slavu i srpska verzija je do-

`ivela veliku popularnost. „^ip-
ka i ~okolada - balkanski seks i
grad“ premijerno je izvedena u
Ni{u po~etkom jula i dosada je
imala vi{e od 50 izvo|enja {irom
Srbije i po zemljama biv{e Jugo-
slavije, ali i u Minhenu, Salcbur-
gu, Be~u... Predstava je osvojila
srca i Novovaro{ana, koji su tra-
`ili kartu vi{e za njeno premijer-
no izvo|enje u gradu na padina-
ma Zlatara.

Roman „^ipka i ~okolada“ je,
ina~e, svetlost dana ugledao na
pro{logodi{njem beogradskom
Sajmu knjiga. ^itala~ku publiku
osvojio je neobi~nom formom i
stilom pisanja, a zbog velikog in-
teresovanja autori su odlu~ili da
je publici predstave i u pozori-
{nom format ne slute}i da }e ovaj
90-minutni scensko-muzi~ki
performans nadma{iti slavu i po-
pularnost knjige. R. Popovi}

Nova Varo{ - Novovaro{ki umetnik Muhamed
Hamko Rov~anin novi je predsednik Upravnog od-
bora likovnog kluba „Zlatarska paleta“ koji u Novoj
Varo{i uspe{no deluje gotovo dve decenije. 

Na nedavno odr`anoj skup{tini doma}eg slikar-
skog udru`enja izabran je i novi Upravni odbor, ko-
ji }e u narednom ~etvorogodi{njem mandatu raditi
u sastavu : Du{an Mandi} , Radojica \eni} (pot-
predsednici), Predrag Tijosavljevi}, Nehad Hasovi},
Vladan Popovi}, Emina Rov~anin i Faruk Ibi{bego-
vi}, dok }e funkciju predsednika Skup{tine udru`e-
nja obavljati akademski slikar Stanko Nika~evi}. No-
vi ~lanovi nadzornog odbora su Mirza Bistri~i}, Sta-
menko Grbi} i Suzana Pali}. 

- Okosnicu budu}eg rada i aktivnosti likovnog
kluba ~ini}e nastavak afirmacije na{ih ~lanova, po-
sebno mladih umetnika, zna~ajnije u~e{}e na likov-

nim smotrama, 
stacijama lokalno
mo i napore da k
karski depo u ko
nja, a intenzivira
u~e{}u na konku
nog ministarstva

„Zlatarska pa
nicom da uspe{n
u tom periodu p
kojima ima i on
izdvojili i van p
ovog udru`enja p
kari, a u novom r
budu}nost jer ~la
njo{kolci koji pla
karskim zanatom

„Karamazovi“
u Prijepolju

Prijepolje - Pozori{na publika u
Prijepolju, minulog meseca, imala je
priliku da dva puta gleda predstavu
„Karamazovi“ po tekstu Du{ana Jo-
vanovi}a. Predstava je premijerno
igrana po~etkom novembra, a repri-
za je bila petnaestak dana kasnije, u
No}i pozori{ta. Adaptaciju teksta,
dramatizaciju i re`iju radio je Me{a
[endalj @ak, koji je i igrao jednu od
uloga. Ostale dve glavne uloge pove-
rene su Admiri Mostarac i Branku Po-
te`ici. S. D. 

Novo rukovodstvo Likovnog kluba „Z

Muhamed Rov~anin p

Hit predstava na sceni novovaro{kog Doma kulture 

Balkanski „Seks i grad“ 
Komad nastao po romanu „^ipka i ~okolada“, a u njenom 

fokusu su komplikovani mu{ko-`enski odnosi na prostoru Balkana

Oboga}en fond novovaro{ke 

Na polica
350 novih k

Od dvadesetak najtira`
mati~na Biblioteka sa o
Sajma knjiga nabavila d
od oko 170.000 dinara 

Knji
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Predstava zabavila i 
Novovaro{ane: 
Detalj iz predstave

Novi Pazar - Sand`a~ki odbor za
za{titu ljudskih prava, na konfe-
renciji za novinare, prezentovao je
rezultate svog istra`ivanja o stanju
u medijima u Sand`aku i o izve-
{tavanju RTS o ovom regionu.
Predsednica ove nevladine orga-
nizacije Semiha Ka~ar ocenila je
da privatizacija i projektno finan-
siranje nisu doprineli pobolj{anju
informisanja niti popravljanju
medijske slike o Sand`aku.

- Na konkursima lokalnih samo-
uprava za programsko finansiranje

medija, ve}inu sredstava dobili su
mediji bliski vladaju}im politi~kim
strukturama. Sti~e se utisak da je u
privatizovanim medijima sada situ-
acija jo{ gora i da je uticaj politi~kih
struktura ve}i nego pre privatizaci-
je, naglasila je predsednica Sand`a~-
kog odbora za za{titu ljudskih pra-
va. Stefan Janji}, iz Novosadske no-
vinarske {kole, govorio je o izve{ta-
vanju RTS o Sand`aku. Ocenio je da
je izve{tavanje o Sand`aku i Bo{nja-
cima bolje nego devedesetih godina,
ali pripadnici te nacionalne manjine

i stanovnici ovog dela Srbije i dalje
nisu dovoljno zastupljeni u progra-
mu javnog servisa.

- Program RTS je dvostruko
diskriminatoran prema Bo{njaci-
ma. Prvo, zbog veoma malog bro-
ja vesti i priloga iz Novog Pazara i
Sand`aka. To izve{tavanje uglav-
nom je vezano za neke incidente ili
kriminalne situacije. Drugo, dis-
kriminatoran je jer RTS odbija da
izve{tava na bosanskom jeziku, {to
mu je zakonski programska oba-
veza, naglasio je Janji} i dodao da

javni servis sada izve{tava „politi~-
ki korektno, ali generalna slika iz-
ve{tavanja o Sand`aku i Bo{njaci-
ma nije neutralna, ve} tog izve{ta-
vanja na RTS nema“. Janji} je za-
klju~io da ono {to se povremeno
izve{tava iz ovog kraja nije dovolj-
no da gra|ani drugih delova Srbije
steknu pravu sliku o Novom Paza-
ru, ali i da stanovnici ovog grada is-
taknu svoje probleme. Prezentaci-
ja ovog istra`ivanja izazvala je veli-
ko interesovanje kod medija iz svih
sand`a~kih op{tina. S. N. 

Sand`a~ki odbor za za{titu ljudskih prava o medijima u i o Sand`aku

Medijska slika i dalje lo{a
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Biblioteci su, uprkos vi{emese~-
nim problemima u poslovanju
nakon smrti biv{e direktorke,
ipak, uspeli da zna~ajno zanove
knji`ni fond, koji je tokom 2016.
uve}an za blizu 1.000 naslova.
Kako bi privukli ~itaoce, u GB }e
tokom decembra prilikom u~la-
njenja va`iti popust od oko 50 po-
sto. Cenovnik ~lanarine nije se

korigovao ve} dve godine, a kre}e
se u rasponu od 350 dinara za ne-
zaposlene, |ake i penzionere 450,
650 za zaposlene do 700 dinara za
porodi~no u~lanjenje. Iz ove usta-
nove apeluju na korisnike da re-
dovno vra}aju knjige kako bi se
do kraja godine sredila evidencija
knji`nog fonda. R. P. 

Prijepolje - Skup{tina op{tine
Prijepolje usvojila je pre petnae-
stak dana izmene Statuta op{tine
kojima se, izme|u ostalog, uvodi
ponovo kategorija „glavni urba-
nista“ bez koga je Prijepolje bilo
celu deceniju. Stanko Kijanovi},
zamenik predsednika op{tine, di-
plomirani prostorni planer, od-
bornicima je predo~io potrebu za
glavnim urbanistom jer je, kako
je rekao „krajnje vreme da ima-
mo osobu koja }e voditi ra~una o
vizuri grada koja je prili~no naru-
{ena“. 

- Kada smo vratili nadle`nosti
glavnog urbaniste smatrali smo
da su dosada{nje aktivnosti veza-
ne za urbanizam u naj{irem smi-
slu u proteklih desetak godina

naru{ile red koji je postojao u ur-
banoj osnovi Prijepolja. Taj red
trajao je skoro pola veka jer se vo-
dilo ra~una upravo o vizuri gra-
da, pa je Prijepolje dobijalo kom-
plimente od struke jer se nije po-
vodilo za talasima pomodarstva,
nije i{lo u vis u jezgru grada, ~u-
vao se kompaktan ambijent.
Glavni urbanista ima zakonom
odre|ene ingerencije, bira ga
Skup{tina op{tine kao stru~no li-
ce iz oblasti arhitekture sa licen-
com i 10 godina sta`a u urbani-
zmu. Ta }e osoba koordinisati
rad slu`be Op{tinske uprave za-
du`ene za urbanizam sa javnim
subjektima koji daju svoje uslove,
kako za izgradnju, tako i za izra-
du urbanisti~kih planova. On je
predsednik komisije za izradu
svih planova iz ove oblasti, obja-
{njava Kijanovi}. 

^ime biste potkrepili konsta-
taciju da je do{lo do naru{ava-
nja vizure grada?

- Prijepolje je imalo jedan broj
detaljnih planova i urbanisti~ke
ure|ajne osnove za pojedina na-
selja ali je pre desetak godina, ta-
da{nja politi~ka garnitura, prili~-
no ishitreno, jednim aktom
Skup{tine op{tine, poni{tila sva
ova dokumenta. U isto vreme,
Zavod za urbanizam koji je bio
ovla{ten da se bavi urbanisti~kim
planiranjem i ure|enjem, bez po-
sebne odluke, razvla{}en je, tako
da je dozvoljeno urbanisti~ko
planiranje svim projektnim biro-
ima bez posebnih kriterijuma. 

Kako to pojednostavljeno iz-
gleda na terenu?

- Ovako: nema detaljnih urba-
nisti~kih planova koji preciziraju
sve vezano za izgradnju objekta
od gabarita do izgleda fasade, po-
zicije u odnosu na okolinu i suse-
de. Nema ni ustanove u op{tini
koja bi imala uvid i vodila ra~una
o urbanisti~kom redu i nastaje si-
tuacija kada se projektuje i urba-
nisti~ki razra|uje ne po osnovu
detaljnog plana, ve} po pravilni-
cima koji ostavljaju {irok prostor
za gradnju na nekoj parceli. Tako
je stvoren prostor za razne vrste
urbanisti~kih mahinacija.

Ipak, Detaljni urbanisti~ki
plan za u`e jezgro grada nikada
i nije donet. Za{to?

- Ako postoji slaba ta~ka to je
ta ~injenica da u`e gradsko jezgro
nikada nije dobilo taj dokument.
Ne mogu odgovoriti na pitanje
za{to nije i to ostaje otvoreno, ali

je to ~injenica koja je, tako|e,
omogu}ila da za 10 godina do|e
do situacije da imamo neprime-
reno, pa i nekontrolisano urbani-
sti~ko stanje u srcu grada. 

[ta pod tim podrazumevate? 
- Mogu se uo~iti objekti koji po

svojim dimenzijama, izgledu i ne-
funkcionalnosti odudaraju od
okoline i svojom estetikom naru-
{avaju op{tu urbanisti~ku esteti-
ku grada i ambijent. Objekti su
ve}i nego {to bi smeli biti u odno-
su na okru`enje, u suterenu ili pri-
zemlju nisu projektovane ili nisu
izgra|ene gara`e, iako je to bila
zakonska obaveza. Dakle, nije po-
{tovana projektna dokumentaci-
ja, do{lo je do nesklada izme|u
struke i ̀ elja investitora koji ima-
ju novac i koji ho}e {to ve}e objek-

te. Nije bilo retko da investitor sa-
mo formalno obezbedi projekat i
gra|evinsku dozvolu, da zadr`i
eventualno osnovne gabarite ali
zato naru{i arhitektonski izgled,
visinu objekta i tako nesvestan,
postaje vlasnik ru`nog objekta, a
sve sa ciljem da do|e do {to ve}e
radne povr{ine koja }e mu doneti
profit. Ja bih rekao da smo tako
dobili u jezgru grada „kutije“ i
„pojate“. 

Na osnovu kojih dokumenata
su ljudi dobijali dozvole da gra-
de nove objekte koji su nicali za-
vidnom brzinom tokom pret-
hodne decenije u sred grada?

- Nije bilo detaljnog urbani-
sti~kog plana koji bi sve to defini-
sao i ~im se radi po planskim do-
kumentima koji su manje detalj-
ni, forma se ispo{tuje, koristi se
plan {ire regulacije, ali nema de-
taljnih re{enja. Time se omogu-
}ava svesno ili nesvesno „urbani-
sti~ko divljanje“ kako se to danas
popularno ka`e.

Da li su neki planovi koji re-
guli{u urbanisti~ku oblast mo-
gli da se br`e donesu i da li su
morale da pro|u godine bez
njih?

- Generalni urbanisti~ki plan
donet je pre 12 godina, donet je i
Plan generalne regulacije koji je sa
vi{e detalja od Generalnog plana,
ali je on skoro usvojen. Ipak je sve
to samo kostur bez detaljnih pla-
nova jer se ne mo`e definisati ni
jedan deo grada, odnosno naselja.
Ve} izvesno vreme u postupku je
izrada Detaljne regulacije za [e-
hovi}a Polje {to je bila ve} dugo
obaveza koja je proistekla posle
dono{enja Generalnog urbani-

sti~kog plana, dakle pre 12 godi-
na. Upravo je taj prostor zaslu`i-
vao hitnu detaljnu razradu zbog
ideje da se grad {iri na drugoj oba-
li Lima kako se ne bi naru{avalo
gradsko jezgro, a omogu}ilo no-
vim investitorima da grade svoje
objekte koji bi odgovarali urbani-
sti~koj matrici i njihovim li~ni po-
trebama. Zato {to ba{ taj detaljni
plan nije ura|en toliko dugo,
mnogo toga je stalo u centar gra-
da. Potrebe investitora su nadvla-
dale i data im je prednost u odno-
su na urbanisti~ke mogu}nosti
starog dela grada i zato imamo
ovo {to se mnogima ne dopada. 

Da li su mogle da se spre~e
zloupotrebe, da se kontroli{u
projekti odnosno odstupanja
od dokumentacije prilikom
gradnje? 

- Te{ko je to kontrolisati kada
postoji sprega izme|u politike i
investitora. Te{ko je o~ekivati da
tada reaguje inspekcijska slu`ba.
Mo`e investitor da radi po pro-
jektu, ~ini se tada da gradi i pro-
stor za gara`u, dr`i se gabarita, a
onda pri kraju gradnje jednostav-
no promeni namenu.

Mo`e li bez dozvole da pro-
meni namenu objektu za koji je
dobio dozvolu za gradnju?

- Zvani~no ne menja ali u
praksi umesto gara`e imamo ma-
gacine ili poslovne prostore. 

I {ta se tada mo`e uraditi, da
li se ne{to preduzima?

- Ni{ta. Inspekcija kontroli{e
samo gra|evinski deo, a ne na-
menu. 

Ko onda to mo`e da spre~i?
- To je kompleksno jer, na `a-

lost, ulazimo u oblast davanja
upotrebnih dozvola za objekte, a
to bi trebalo da bude dokument
koji omogu}ava stavljanje objek-
ta u funkciju. Ali to tek kod nas
nije u praksi valjano, a nije ni ina-
~e u dr`avi. Zato nema dovoljno
kontrole i zato investitori koji
imaju novac mogu da ostvare
svoje ambicije jer prakti~no ne
snose nikakve posledice. Kad je
op{tinska slu`ba prestala da po-
verava poslove Zavodu za urba-
nizam vezane za izdavanje urba-
nisti~ko-tehni~kih uslova, onda je
projektant postao i predlaga~ ur-
banisti~kih re{enja. Zato i imamo
razne „papagaje“ po gradu, ume-
sto odre|enog stila, naru{ava se
kulturno nasle|e, objekti od isto-
rijskog arhitektonskog zna~aja
ostaju bez autenti~nosti, menjaju
se prozori, krov, detalji koji ih i ~i-
ne vrednim i kulturnim dobrom.

Indira Had`agi} Durakovi}

kao i kulturno-turisti~kim manife-
og i regionalnog karaktera. Ulo`i}e-

klub u narednom periodu dobije sli-
me bi ~uvali na{a slikarska ostvare-
a}emo i aktivnosti na zna~ajnijem
ursima lokalne samouprave, resor-
a i donatora, isti~e Rov~anin. 
aleta“ se, ina~e, mo`e pohvaliti ~inje-
no radi ve} 18 godina. Kroz klub su
rodefilovali brojni umetnici, me|u
ih koji su se po slikarskom talentu

podru~ja regije odnosno Srbije. Iz
ponikli su i ovda{nji akademski sli-
rukovodstvu ka`u da se ne brinu za
ansku kartu udru`enja imaju i sred-
aniraju da se profesionalno bave sli-
m. R. P. 

latarska paleta“ 

redsednik

Biblioteke 

ma 
knjiga 

`nijih izdava~kih ku}a,
ovogodi{njeg 
dela u vrednosti 

Izmenama Statuta op{tine Prijepolje 
ponovo dobija glavnog urbanistu. 
„Krajnje je vreme da imamo osobu koja 
}e voditi ra~una o vizuri grada koja je prili~no
naru{ena“, obja{njava Stanko Kijanovi} 

ige prilago|ene ukusima {ire 
la~ke publike: Iz de~jeg odeljenja 

Stanko Kijanovi}, zamenik predsednika op{tine Prijepolje 

Nekontrolisano 
urbanisti~ko stanje

Bi}emo 
rigorozni 

Kakav pomak o~ekujete u
oblasti urbanizma posle prvog
koraka, odnosno vra}anja ge-
neralnog urbaniste?

- Zaustavljanje negativnog
trenda. Smirivanje takvih
objekata amortizuju}om grad-
njom u odnosu na neposrednu
okolinu, privo|enje spornih
objekata pravoj nameni, od-
nosno tamo gde je obavezna
gara`a ima da bude gara`a, a
ne magacin ili poslovni pro-
stor. Bi}emo rigorozni.

Naru{en red koji je postojao u urbanoj
osnovi Prijepolja: Stanko Kijanovi} 

O~uvati prepoznatljiv
ambijent: Prijepolje
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SAVETI POLJOPRIVREDNIH STRU^NJAKA

IPARD programi
Prilikom apliciranja za bespovratna sredstava kroz IPARD program po-

ljoprivredni proizvo|a~ mora imati izra|en biznis plan kojim potvr|uje
ekonomsku isplativost investicije koju planira da realizuje. Za investicije
koje ne prelaze 50.000 evra potrebno je izraditi jednostavan poslovni plan
usagla{ene forme sa IPARD agencijom.

U uvodnom delu plana navode se osnovne informacije o podnosiocu
zahteva i predmetu poslovanja gazdinstva. Slede}i korak je precizno defi-
nisanje postoja}e strukture i obima proizvodnje na gazdinstvu, gde se navo-
de podaci za prethodnu i teku}u godinu i za planirane godine sprovo|enja
projekta. Navode se oni proizvodi koji se ve} proizvode na gazdinstvu i ko-
ji }e biti proizvedeni u budu}nosti. Proizvodnju prate i tro{kovi i materijal-
nih imputa koji se evidentiraju za sve godine sprovo|enja projekta.

Evidencija osnovnih sredstava na gazdinstvu je nezaobilazni korak i ov-
de se navode precizni podaci o vlasniku i strukturi zemlji{ta, povr{inama i
vrednosti objekata, broju i kategorijama ̀ ivotinja na gazdinstvu, Slede}i ko-
rak je projekcija plana prodaje za sve godine realizacije projekta gde se na-
vode koli~ine i cene proizvoda. Za ve} postoje}u i novu mehanizaciju, opre-
mu i objekte vr{i se godi{nji obra~un amortizacije. Pod pretpostavkom da
se investicija realizuje iz kredita, neophodno je napraviti obra~un kreditnih
obaveza gde za svaku godinu prikazujemo anulitet, kamatu, iznos otplat-
nog dela i ostatak duga Na osnovu projektovanih prihoda i rashoda, uz ura-
~unate podsticaje, IPARD podr{ku i zadatke poreske stope predstavljamo
biznis uspeha i ozna~avamo reprezentativnu godinu. Na osnovu dobijenih
rezultata pristupa se stati~koj oceni investicije, gde se na osnovu dobijenih
podataka daje kona~na ocena o opravdanosti investicije.

Silvija Hod`i}, dipl. in`. poljoprivrede 

Bijelo Polje - Predsjednik op{tine
Bijelo Polje Aleksandar @uri} i sekre-
tar Sekretarijata za preduzetni{tvo i
ekonomski razvoj D@afer Gusinjac su
23. novembra uru~ili rje{enja o dodje-
li sadnica maline za 61 poljoprivredni-
ka sa podru~ja Bijelog Polja. Ovo je jo{
jedan od vidova ulaganja u poljopri-
vredu, koja je jedna od zna~ajnijih raz-
vojnih grana u op{tini Bijelo Polje.
Tim povodom, @uri} je podsjetio na
mjere i aktivnosti koje je lokalna upra-
va preduzela iz oblasti poljoprivrede.
On je istakao da je op{tina Bijelo Polje
2012. godine po~ela sa setom mjera za
podsticaj razvoja poljoprivrede, koje
su se kretale u zavisnosti od intereso-
vanja od 10 do 15 mjera.

- Mjere su mnogo interesantnije u
odnosu na pokazano interesovanje za
njima. U kontinuitetu tragamo za mje-
rama koje bi korisnicima bile intere-
santnije i koje bi ih podstakle da do|e-
mo do cilja, a to je samozapo{ljavanje
ljudi na onome {to im je priroda dala i
{to im je porodi~no ostalo na imanji-
ma. Uslovi na selu danas su puno bolji
u odnosu na period prije 30 i 40 godi-

na. Radujem se {to je mjera Podr{ka
razvoju malinarstva izazvala ovoliku
pa`nju. Mi neprestano radimo na pro-
nala`enju partnera za ozbiljan otkup-
ni centar ovog vo}a, kazao je @uri}, a
sekretar Sekretarijata za preduzetni-
{tvo i ekonomski razvoj D`afer Gusi-
njac dodao da je cilj da se {to vi{e mla-
dih ljudi zaposli u poljoprivredi. 

- Ovom mjerom omogu}avamo lju-
dima koji `ele da se bave poljoprivre-
dom, a nisu bili u mogu}nosti da to
u~ine. Ova mjera }e motivisati seosko
stanovni{tvo da ostanu na gazdinstvi-
ma i ozbiljnije se bave poljoprivredom
i doprinijeti ubla`avanju siroma{tva
na seoskom podru~ju. Pokazalo se da
je proizvodnja maline vrlo rentabilna,
a potra`nja za malinama na svjetskom
tr`i{tu prevazilazi ponudu, {to ukazu-
je da }e se iz efekata planirane proiz-
vodnje ulo`ena sredstva brzo vratiti.
Sve ovo }e stvoriti mogu}nost za funk-
cionisanje na ve}em nivou i razvoj
ovog biznisa iz vlastitih sredstava, {to
bi trebalo da bude povoljna {ansa za
razvijanje biznisa kroz malinarstvo,
kazao je Gusinjac. K. M.

Vatrogasna slu`ba obnavlja vozni park
Pljevlja - Op{tina Pljevlja }e jedno vatrogasno vozilo do-

biti besplatno, a dva pod povoljnim uslovima. To je predvi-
|eno ugovorom lokalne uprave i Vlade Crne Gore, na koji su
u utorak saglasnost dali pljevaljski odbornici. Rije~ je o {est
vozila koja su prije vi{e od {est godina nabavljena preko
MUP-a. Do sada nisu stavljena u punu funkciju, a pla}ena su
2,3 miliona evra. V. d. na~elnika Slu`be za{tite i spa{avanja

op{tine Pljevlja, Goran ^avi} objasnio je kako }e ovim op{ti-
na na taj na~in ostvariti u{tedu, a slu`ba dobiti odli~na vozi-
la. „Obaveza op{tine svedena je sa skoro tri miliona na
680.000 evra, {to je veoma povoljno. Vozila su nabavljena
2009. godine, a o{te}enja na njima su minimalna i mo`emo
ih smatrati novim“, kazao je ^avi}. J. D. 

Bijelo Polje - Nova zgrada
Crvenog krsta u Bijelom Po-
lju zavr{ena je i bi}e sve~ano
otvorena 3. januara, povo-
dom Dana op{tine. Ukupna
vrijednost radova zgrade Cr-
venog krsta, koja ima 550
kvadrata korisnog prostora
je oko 250.000 evra, od kojih
je ve}inu finansirala op{tina
Bijelo Polje. Op{tinska orga-
nizacija Crvenog krsta posto-
ji ve} 104 godine, zbog toga i
zbog svoje va`nosti i treba da
ima dobre uslove za rad,
smatra predsjednik op{tine
Aleksandar @uri}. On isti~e
da, kada je osnovana 1912.
godine, ova organizacija je
bila plod rada najuglednijih
Bjelopoljaca koji su razmi-
{ljali o humanosti, ~inili do-
bra djela i imali osje}aj za po-
trebe sugra|ana.

- Ovaj objekat je vra}anje
malog dijela duga prema tim
ljudima i po{tovanje za orga-
nizaciju staru vi{e od jednog
vijeka. Pohvale zaslu`uju svi
koji su radili na ovom objek-
tu, po~ev od Direkcije za izgradnju i
investicije, projektanta, nadzornog or-
gana i izvo|a~a, koji su napravili obje-
kat koji }e, osim svoje funkcionalno-

sti, biti ukras ovog dijela grada. Obje-
kat je plod pregnu}a op{tinskog Crve-
nog krsta, Crnogorske organizacije
Crvenog krsta i op{tine Bijelo Polje

koja je podnijela najve}i finansijski dio
tereta, kazao je @uri}, dok je predsjed-
nik op{tinske organizacije Crvenog
krsta Besim Kadi} istakao da se zgra-
da privodi kraju.

- Kada zgrada bude otvorena bi}e-
mo pravi doma}ini prije svega aktiv-
nostima iz osnovne djelatnosti na{e
organizacije. U njoj }e biti edukovani
~lanovi, volonteri u pru`anju prve po-
mo}i, dobrovoljni davaoci krvi i svih
koji trebaju da znaju ne{to o pru`anju
prve pomo}i. Tako|e, ovdje }e biti
smje{tene sve slu`be koje }e funkcio-
nisati u okviru Crvenog krsta, rekao je
Kadi}. K. Musi} 

Podsticaj razvoja poljoprivrede u Bijelom Polju

Maline za 61 
poljoprivrednika

Ulaganje u poljoprivredu: 
Uru~enje re{enja malinarima

Zavr{ena nova zgrada Crvenog krsta u Bijelom Polju

Sve~ano otvaranje 
za Dan op{tine

Novo odeljenje neuropsihijatrije
U Op{toj bolnici u Bijelom Polju otvoreno je novo odjeljenje neuropsihijatrije.

Direktorica Op{te bolnice Biserka Bulatovi} je kazala da je ovo jedan u nizu pozitiv-
nih trendova koji se prethodnih osamnaest mjeseci de{avaju u ovoj ustanovi .

- [to se ti~e izgradnje i adaptacije objekata sve ide dobrom dinamikom, jer smo
najprije adaptirali zgradu Internog odjeljenja, potom nastavili sa izgradnjom ga-
stro kabineta i adaptaciju i renoviranje prijemnog bloka, odnosno urgentne jedi-
nice Op{te bolnice. Radove smo priveli kraju prije mjesec dana i otvorili i stvorili
komforne uslove za rad osoblja i prijem i obradu pacijenata, kazala je Bulatovi}.

Ura|eno 550 kvadrata korisnog 
prostora: Nova zgrada Crvenog krsta



Novi Pazar - Novi Pazar, Vojvodina,
Ribnica, Partizan... ako je neko pomislio
da je ovo samo puko nabrajanje klubo-
va, ba{ se prevario. Ovako je posle 5. ko-
la izgledao redosled na tabeli odbojka-
{ke superlige, a onda se Novom Pazaru
dogodio Ni{. Kiks plavih vratio je Voj-
vodinu na mesto broj jedan. Biv{i klub
sada{njeg trenera Novog Pazara Sa{e
Stefanovi}a, iza{ao je lako na kraj sa No-
vopazarcima i na taj na~in pokazao da
ta i dupla pobeda pro{le sezone nisu bi-
le slu~ajne. Povratak na lidersku pozici-
ju Zatri}a i drugova mogu} je ve} ovog
meseca, u kojem ih ~eka te{ka i iscrplju-
ju}a serija va`nih me~eva na tri kolose-
ka. [ampionat i Kup Srbije su udarna
takmi~enja, a Cev kup najatraktivnije.
Pro{le godine rumunski sastav Arkada
Galaci predstavljao je nepremostivu
prepreku na startu Kupa izaziva~a, {to
se ne bi moglo re}i za ovogodi{njeg ri-

vala na me|unarodnoj sceni. U ~etvrtak
u Pendik (18:00) sti`e Omonija iz Niko-
zije, u drugom kolu Cev kupa, revan{ je
12 dana kasnije na Kipru. Kako }e izgle-
dati Novi Pazar u tom me~u, ali i u do-
ma}im takmi~enjima tokom decem-
bra, umnogome }e zavisiti od igre teh-
ni~ara Luke [ormaza (27) i prima~a
Marka Radosavljevi}a (21).

Kiprani u svom sastavu imaju Po-
ljaka Petersa, Brazilce Adrijana
Lamba, Honoria da Silvu i Paula Fe-
reiru, ali i iskusne doma}e igra~e, pa
i pored se sti~e utisak da nisu nepo-
bedivi.

Luka [ormaz: Nosim lepo iskustvo
iz duela sa jednim drugim sastavom sa
Kipra. Pre tri godine, moj tada{nji klub

Mladost iz Br~kog, lako je iza{ao na
kraj sa Nea Salaminom iz Famaguste.
Izbacili smo ih iz Kupa izaziva~a, a iz te
ekipe korektor Petrakidis, prima~ Ada-
mu i srednji bloker Pafitis sada igraju
za Omoniju. Pobedili smo u obe utak-
mice, u Br~kom 3:0, a u Famagusti 3:2.
^ini mi se da bi nam lak{e bilo da smo
revan{ igrali u Pazaru, ali kako na to
nismo mogli da uti~emo sve }emo u~i-
niti da obezbedimo poslasticu slede}e
runde, duel sa Paokom iz Soluna.

Marko Radosavljevi}: Utakmice u
Evropi su druga~ije, u njima se daje i vi-
{e od stvarnih mogu}nosti. Imamo real-
ne izglede da elimini{emo Omoniju. Mi-
slim da nije mnogo bitno {to smo do-
ma}ini u prvom duelu, jer kada igramo
na na{em nivou svejedno je gde igramo.

Obojica imate iskustvo u nastupi-
ma na me|unarodnoj sceni.

Luka [ormaz: Upe~atljivo je ono
{to sam pro{le godine do`iveo kao
igra~ Budvanske rivijere u Ligi {ampi-
ona. To je ne{to posve druga~ije, na
neki na~in i nadrealno, kad preko puta
sebe ima{ takve majstore kakvi su bili
igra~i Zenita, Halkbanke i Hipo Tirola.

Marko Radosavljevi}: Nisam igrao
na tako visokom nivou kao Luka, ali i
moja iskustva su prijatna. Pre dve se-

zone osvojio sam sa Spartakom iz Ljiga
Balkanski kup. Iznenadili smo reno-
mirane timove Be{ikta{a i CSM iz Bu-

kure{ta, {to nam je omogu}ilo nastup
u Kupu izaziva~a, gde smo ispali tek u
osmini finala od gr~kog Etnikosa.

Posle me~a, Novi Pazar - Vojvodi-
na 3:1, renomirani trener novosad-
skih odbojka{a Ned`ad Osmanka~
izjavio je da [ormaz ~ini 50 - 75 od-
sto ekipe Novog Pazara. Ogroman
kompliment.

Godi kad tako ne{to ka`e neko iz
Vojvodine, koja je na{a odbojka{ka in-
stitucija. Ja sam samo pojedinac koji
zavisi od saigra~a, trudim se da im
omogu}im {to lak{e napade i da {to ~e-
{}e nadmudrim suparni~ke blokere. U
svakom slu~aju lepe re~i Ned`ada
Osmanka~a mnogo zna~e.

Marko Radosavljevi}: Osmanka~
nikad ne pri~a bez pokri}a.

Zvani~no najbolji mladi odbojka{
Srbije za 2015. godinu u izboru OSS
je Marko Radosavljevi}. Veliko pri-
znanje.

Luka [ormaz: Nema gre{ke.
Marko Radosavljevi}: To je ve}

pro{lost

U Superligi vi{e nema nepora`e-
nih timova. [ta nam to govori o nje-
nom kvalitetu?

Luka [ormaz: Prvi put igram {am-
pionat Srbije. Liga je odli~na, medijski
ispra}ena i {to je najva`nije omogu}a-
va brz napredak mladim igra~ima. Nji-
hova brojnost i kvalitet ka`u ono {to
sam odavno znao, u Srbiji se sjajno ra-
di u klubovima.

Marko Radosavljevi}: Ve}insko
mi{ljeno o slabijem kvalitetu lige u
odnosu na ranije sezone nije i moje.
Naprotiv, kao da zaboravljamo da se
dobar deo internacionalaca vratio u

na{e klubove i znatno podigao kva-
litet lige.

Vojvodina, Crvena zvezda i Novi
Pazar su od odbojka{kih stru~njaka
i dobrih poznavalaca prilika u ovom
sportu svrstani u najve}e favorite za
naslov prvaka. Je li to i va{e mi{lje-
nje?

Luka [ormaz: Mo`da bi u ovu gru-
pu mogli da uvrstimo i Ribnicu. Mi i

dalje dosta osciliramo. Da tra`imo naj-
bolju formu pokazuju neki lako izgu-
bljeni setovi i posebno me~ u Ni{u.
Gde smo i kolike su nam stvarne mo-
gu}nosti delimi~no }e pokazati rezul-
tati tokom gustog decembarskog ras-
poreda. Ipak, cilj svih ciljeva je da se
najbolji bude kad je najpotrebnije, u
plej-ofu.

Marko Radosavljevi}: Potreban
nam je vi{i nivo igre kako bismo uspe-
{no odgovorili zahtevima na sav tri

fronta. Saradnja na liniji tehni~ar - pri-
ma~i i prima~a - srednjaka izgleda do-
bro, bi}e to jo{ i bolje. Lo{a partija iz
Ni{a, pa i ona dva seta sa Spartakom,
te{ko da se u skorije vreme mogu po-
noviti. Sjajna stvar je {to imamo odli-
~an skauting za svaki me~, {to nam u
startu daje prednost nad rivalima.

Utakmica u dresu Novog Pazara
koju ste najbolje odigrali?

Luka [ormaz: Mrtva trka bi se vo-
dila izme|u one u Kragujevcu i duela
sa Vojvodinom. Li~no mislim da }u
najbolju tek odigrati.

Marko Radosavljevi}: Poenterski,
to je bio kup me~ u Subotici. Kako od-
bojku ne ~ine samo poeni, onda bih se
odlu~io za duel sa Radni~kim u Kragu-
jevcu.

Prate li se va{e igre u gradovima u
kojima ste ro|eni?

Luka [ormaz: Ja sam ro|en u Liv-
nu, ali porodica jako dugo `ivi u Br~-
kom. To je grad odbojke, pa je i razu-
mljivo da se pa`ljivo prate rezultati Pa-
zara i naro~ito moje igre.

Marko Radosavljevi}: U mojoj No-
voj Pazovi najve}eg navija~a imam u
ocu. Kako sam ~etiri godine proveo u
Ljigu i tamo je mnogo zainteresovanih
za moje igre i rezultate Novog Pazara.
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Neo~ekivano te{ka pobeda
Retko ko je o~ekivao da bi duel 7. kola Superlige izme|u odbojka{a Novog Pa-

zara i Spartaka iz Ljiga u Pendiku mogao da donese toliko mnogo uzbu|enja, a bi-
lo ih je i previ{e. Gosti su neo~ekivano poveli 2:0 u setovima i tek tada su momci
trenera Sa{e Stefanovi} krenuli da igraju kako znaju iskazav{i jo{ jedanput pobed-
ni~ku crtu. Na kraju, slavio je Novi Pazar 3:2 (24:26, 17:25, 25:18, 25:23, 15:11)

Na tri fronta 
Veliki napori ~ekaju Novopazar-

ce u decembru. Igra}e na tri fronta
sedam me~eva od izuzetne va`no-
sti. ̂ etiri puta }e se gostovati, od to-
ga jedno gostovanje je van zemlje
(Nikozija). U {ampionatu Srbije sa-
sta}e se u gostima sa Klek Srbija{u-
mom i Ribnicom, a u Pazaru sa Je-
dinstvom iz Stare Pazove. U ~etvrt-
finalu Kupa Srbije 14. decembra u
Ljigu }e ponovo jedni naspram dru-
gih Spartak i Novi Pazar, revan{ je u
Pendiku, 26. decembra. U Kupu CEV,
Novi Pazar i Omonija igra}e 8. de-
cembra u Pazaru, uzvratni me~ je
20. decembra u Nikoziji.

Prvoslav Le{evi}

Luka [ormaz i Marko Radosavljevi} govore o onome {to o~ekuje odbojka{e Novog Pazara u ovom mesecu

Preko Omonije do Paoka

DERBI PRIPAO PRIBOJCIMA 
Novi Pazar - Deveto kolo rukometne

Super B lige donelo je derbi rukometa{a
Priboja i Novog Pazara, koji je pripao do-
ma}im rukometa{ima. Pribojci su pobedi-
li sa 26:20 (13:10).

NOVI PORAZ FUDBALERA 
Novi Pazar - Fudbaleri Novog Pazara

do ìveli su novi poraz  (2:0)na svom terenu i
to od ̂ ukari~kog. Pored toga {to je u drugom
poluvremenu Novi Pazar primio oba gola,
Dragoljub Srni} u 48. i O`egovi} u 77. minutu,
to je bio interval u kojem je prikazao najbo-
lju igru. Od 75. minuta momci Izeta Ljaji}a

igrali su sa desetoricom fudbalera, jer je zbog
dva ̀ uta kartona isklju~en Micevski. 

IZJEDNA^ENI PAZAR I ZLATAR 
Novi Pazar - Ko{arka{i Novog Pazara

su posle pobede nad Mile{evcem u Prije-
polju 74:83 ( 19:29, 18:16, 16:21, 21:17) u
9. kolu Prve republi~ke lige - Zapad dosti-
gli na ~elu tabele tim Zlatara.

POBEDA KAL^A 
Novi Pazar - U 10. kolu Prve futsal li-

ge, Kal~a je u Ni{u sa 6:2 (1:1) savladala
Novi Pazar. Golove za goste postigli su Sa-
dovi} i Mutavd`i}.VE
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Utakmice u Evropi su druga~ije: Luka
[ormaz i prima~ Marko Radosavljevi}

U vrhu: Odbojka{i Novog Pazara 
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki 

vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 

44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Nova Varo{ - Unija srednjo{kolaca Srbije podr-
`ala je putem konkursa projekat grupe od petna-
estak ~lanova u~eni~kog parlamenta Gimnazije
„Pivo Karamatijevi}“ u Novoj Varo{i. Okosnicu
projekta „Gde ja stadoh, ti produ`i“ ~ini ideja o
reaktiviranju Gimnazijskog centra, otvorenog
pod okriljem {kole u martu 2013, koji je, me|u-
tim, godinu dana kasnije prestao da radi jer je ta
namenska prostorija spajanjem smena u ovoj
ustanovi pretvorena u |a~ku u~ionicu. 

- Cilj projekta je da |acima vratimo kutak za
dru`enje i razmenu ideja, prostora koji je zami{ljen

kao popri{te srednjo{kolskog aktivizma. Na{ zada-
tak je i da obnovimo ono {to su zapo~eli prethodni
parlamentarci i tako povratimo dostojanstvo gim-
nazijalcima-osniva~ima i doka`emo da u „uspava-
nom“ gradu obrazovanje i mladala~ki entuzijazam
mogu da dovedu do promena, isti~e jedan od au-
tora projekta Nikola Pu{i~i}. On kao ~lan redakci-
je gimnazijskih e-novina „Skica“ dodaje i da je je-
dan od ciljeva projekta da se kroz rad u okviru gim-
nazijskog centra |aci bli`e upoznaju i sa aktivno-
stima i ure|iva~kom politikom ovog zanimljivog
internet ~asopisa, kao i podstaknu na aktivnije u~e-

{}e u radu edukativno-obrazovnih i kulturnih ra-
dionica.  Kako bi podr`ala ideju reaktiviranja gim-
nazijskog centra i pomogla u njegovom budu}em
radu, Unija srednjo{kolaca Srbije je gimnazijalci-
ma darivala laptop, zvu~nike i komplet dru{tvenih
igrica, dok }e Limske HE i doma}i donatori pomo-
}i da prostorija bude kompletno opremljena i za-
blista u punom sjaju. O ovom i drugim planovima
gimnazijskog parlamenta u gradu na padinama
Zlatara imao je priliku da se upozna i {ef delegaci-
je EU u Srbiji Majkl Davenport, koji je nedavno ob-
i{ao novovaro{ku Gimnaziju. R. P. 

Unija srednjo{kolaca Srbije podr`ala projekat u~eni~kog parlamenta Gimnazije 

„Gde ja stadoh, ti produ`i“

Upoznavanje sa idejama mladih: 
Ambasador Davenport sa gimnazijalcima

Nova Varo{ - Op{tina Nova Varo{ dodeli}e putem kon-
kursa nov~ane nagrade za 45 studenata i 49 u~enika sred-
njih {kola. Jednokratna pomo} od 25.000 dinara bi}e sre-
dinom decembra uru~ena redovnim bud`etskim studen-
tima osnovnih i master studija sa prose~nom ocenom iz-
nad 8,5, koji nisu prenosili ispite iz prethodne godine i
{koluju se na dr`avnim univerzitetima u Republici Srbiji.
Op{tina }e sa po 10.000 dinara nagraditi i 49 u~enika no-
vovaro{kih srednjih {kola koji su prethodnu {kolsku go-
dinu zavr{ili sa svim peticama. 

Lokalna samouprava je za jednokratne nov~ane nagra-
de studentima iz op{tinskog bud`eta za ovu godinu opre-
delila sredstva u iznosu od oko 1,2 miliona dinara, a za
srednjo{kolce 490.000 dinara. Za priznanje i nagrade naj-
uspe{nijim akademcima i |acima, dodeljenih povodom
op{tinskog praznika, izdvojeno je dodatnih 200.000 dina-

ra. U op{tinskoj Komisiji za dodelu nagrada studentima i
|acima, kojom je predsedavao Slavi{a Puri}, zamenik
predsednika op{tine, isti~u da su u kategoriji studenata
osnovnih i master studija i srednjo{kolaca zbog neispu-
njavanja uslova konkursa odbijena po dva zahteva. Nad-
le`ni u Op{tinskoj upravi podse}aju da nov~anim nagra-
dama, ~iji je iznos odre|en u skladu sa mogu}nostima lo-
kalne samouprave, ̀ ele da po{alju poruku uspe{nim mla-
dim ljudima da su njihovi rezultati postignuti tokom {ko-
lovanja vredni pa`nje i po{tovanja, izra`avaju}i nadu da
}e se nakon zavr{enih fakulteta vratiti u zavi~aj i pomo}i
mu u njegovoj daljoj afirmaciji. Jednokratnu nov~anu po-
mo} studentima i |acima Op{tina Nova Varo{ , na osno-
vu odluke lokalnog parlamenta dodeljuje ve} desetak go-
dina i do sada je podeljeno vi{e od 800 studentskih i u~e-
ni~kih stipendija. R. P. 

Op{tina Nova Varo{ nagra|uje najspe{nije akademce i u~enike 

Pomo} studentima 
i srednjo{kolcima 

Zaga|en 
potok u Sjenici

Sjenica - Sjeni~ki ribolovci prijavili
su lokalnoj inspekciji da potokom ko-
ji te~e centrom ove op{tine svako-
dnevno i u vi{e navrata te~e bela te~-
nost, za koju smatraju da je zaga|enje
koje mo`e da ugrozi riblji fond reke
Vape. Jedan od ribolovaca Eko Sulje-
vi} rekao je za Sto plus radio da je za-
brinut pojavom i apelovao na nadle-
`ne da re{e problem, dok nije kasno.

„Verovatno, bela te~nost nastaje in-
dustrijskim pranjem mlekarskih po-
strojenja `ivom sodom koju nesavesni
privrednici ispu{taju u potok. To je {tet-
no i po reku Vapu, jer se potok uliva u
Grabovicu, a ona u Vapu“, dodao je Su-
ljevi}. U slu`bi za inspekcijske poslove
Radiju je re~eno da nije nadle`na za
kontrolu zaga|enost reka, ve} da je to
„posao republi~kih inspekcija“. S. D. 


